

IPP 4/5 Fieldtrip to Montpellier – Street Art and Photography



Dear parents,

We are pleased to announce that IPP4/5 students will be going on a fieldtrip to Montpellier on Thursday 8th October 2026.

The day will focus on two art forms that are prominent in our everyday surroundings: street art and photography.

Morning: Street Art in the centre of Montpellier

Students will take part in a guided tour of Street Art in the city centre. This will allow them to discover various techniques, view the artworks in their context, and reflect on the messages the artists wish to convey.

They will also have the opportunity to admire recent works created for the street art festival taking place on the streets of Montpellier from 25th to 27th September 2026.

Afternoon: Photography at the Pavillon Populaire

We will then head to the Pavillon Populaire, where the students will view a photography exhibition. It is a wonderful opportunity to explore the history, techniques, and artistic possibilities of photography, especially as we celebrate 200 years of photography this year.

We will travel by regional train (TER) from Baillargues, and then go around Montpellier's city centre on foot.

A picnic lunch will be provided by the school for students signed up for school meals; students who bring their own lunch should pack a picnic.

The IPP 4/5 pupils will be accompanied by Aminata, Helen, and Séverine.

This fieldtrip ties in perfectly with Unit One: "Understanding Cultural Diversity", and the work the pupils have already done in class—covering the history of photography (marking its 200th anniversary in 2026), individual interpretations of art based on one's own culture and personal history, and the political and social messages conveyed by street art. Above all, it will allow students to discover that art is not confined to museums; it can also be found on the street, on city walls, or within a photograph.

This fieldtrip will cost 20€ per pupil.

>>>>> Please make the payment online.<<<<<

Please watch out for more information your child's Noteebi online planner, as further practical information will be shared soon.

Regards,

PPI 4/5 Sortie scolaire à Montpellier – Art urbain et photographie



Chers parents,

Nous avons le plaisir de vous annoncer que les élèves de PPI4/5 participeront à une sortie scolaire à Montpellier le jeudi 8 octobre prochain.

La journée sera consacrée à deux formes d'art présentes dans notre environnement : l'art urbain et la photographie.

En matinée : Art urbain dans les rues de Montpellier

Les élèves participeront à une visite guidée des œuvres d'art urbain du centre-ville. Ils pourront ainsi découvrir différentes techniques, observer les œuvres dans leur contexte et réfléchir aux messages que les artistes souhaitent transmettre.

Ils pourront également admirer des réalisations récentes, créées à l'occasion du festival de Street Art qui se tiendra dans les rues montpellieraines du 25 au 27 septembre 2026.

L'après-midi : la photographie au Pavillon Populaire

Nous nous rendrons ensuite au Pavillon Populaire, où les élèves découvriront une exposition photographique. Une belle occasion d'explorer l'histoire, les techniques et les possibilités artistiques de la photographie, alors que nous célébrons cette année le bicentenaire de la photographie.

Le trajet se fera en TER depuis Baillargues, puis nous effectuerons les différents déplacements à pied dans le centre de Montpellier.

Le pique-nique sera fourni par notre traiteur pour les élèves inscrits en repas cantine. Les élèves inscrits en repas-maison apporteront leur pique-nique.

Les 15 élèves de la classe seront accompagnés par Aminata, Helen et Séverine.

Cette sortie s'inscrit pleinement dans le thème « Comprendre la Diversité Culturelle » que les élèves ont exploré en classe : l'histoire de la photographie, l'interprétation d'une œuvre d'art en fonction de notre culture et notre propre histoire et les messages politiques et sociaux transmis par l'art urbain. Elle permettra surtout aux élèves de découvrir que l'art n'est pas seulement présent dans les musées : il peut aussi se trouver dans la rue, sur les murs des villes ou à travers une photographie.

>>>> Nous vous remercions de procéder au règlement de 20 euros en ligne.<<<<

Suivez bien le cahier de textes Noteebi de votre enfant car des informations pratiques vous seront communiquées prochainement.

Cordialement,

